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مدیرعامل شرکت توسعه فضاهای فرهنگی: مسائل حقوقی پروژه حل شده و بخش هایی از آن نیاز به طراحی دوباره دارد
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بخشهایمختلف
پروژهمشارکتیباغصبا

  این پروژه 12هزار و 900مترمربع  مساحت و 2بخش تجاری 
و فرهنگی دارد.

  در مجموعه نمایش صبا ٦ سالن نمایش با ظرفیت 800نفر 
طراحی شده است.

   سالن اصلی )نخستین ســالن نمایش در خاورمیانه( پروژه 
ظرفیت 500نفــری دارد و متحرک بودن صحنه اکوســتیک 

داینامیک ویژگی این سالن است.
   در طراحی ســالن های اصلی نمایش های آیینی )طراحی 
سقف و کف و حتی نحوه قرارگیری صندلی ها( از تکنولوژی ها و 
نرم افزارهای خاصی استفاده شده و سقف و کف متحرک هستند. 

همچنین ارتفاع سن تا ٦متر قابلیت جابه جایی دارد.
   تالار انتظار در این مرکز با جداره ای شیشه ای و تمام  شفاف از 

فضای سبز بیرون جدا  شده است.
   فعالیت های آماده سازی از قبیل چهره آرایی، تمرین روزانه، 
مشــورت گروه بازیگران با کارگردان و هدایت  نــور و صدا در 
اتاقک های نیم  بسته شیشــه ای در منظر تماشاگران حاضر در 

تالار انتظار انجام می شود.
   فواصل اتاق کارگردان، اتاق چهره آرایی، اتاق نور و صدا تا محل 
اصلی اجرا به گونه ای طراحی شده که بازیگران و همکاران اجرا، 

مدام در تردد میان تماشاگران خواهند بود.
   استفاده از تجهیزات ویژه نور و صدا منطبق با امکانات است.

   رســتوران، چایخانه و پارکینگ با گنجایش 110خودرو از 
دیگر امکانات این مجموعه است.

   ســالن روحوضی هم الهام گرفته از سنت روحوضی خوانی 
است؛ ازاین رو طراحی به گونه ای انجام شده که سن روی حوض 
قرار  گیرد و تماشاچیان اطراف آن به تماشای نمایش روحوضی 

بنشینند.

مکث

برگزاری نخستین جشنواره دختران آفتاب
محمدجواد خسروی، شهردار منطقه۱۸: نخستین جشنواره دختران آفتاب با رویکرد شناساندن استعدادهای 
ذاتی دختران همراه با استقرار ۵۰غرفه در منطقه۱۸ برگزار می شود. مشارکت در جشن »آینده شبیه توست«، 

جشن های دخترانه در مقیاس محله و جشنواره »پرواز بادبادک ها« از دیگر برنامه های دهه کرامت است.

تسریع در روکش مکانیزه آسفالت جنوب تهران
محمدامین سالاری پور، شهردار منطقه۱6: در جنوب تهران در منطقه۱6، 6۴۰۰ تن آسفالت در بیش از ۴۲هزار 
مترمربع مســاحت، روکش مکانیزه و دستی شــده اســت. یکی از رویکردهای اصلی ما بازپیرایی، بهسازی، 

ترمیم و مرمت ابنیه و معابر است.

صفحه آرا: علی کاظمی

مرکزنمایشهایآیینیصباازپروژههاینیمهتمامفرهنگی-
هنریتهراناســتکهســال82باهدفتوسعهواعتلای
هنرهاینمایشیسنتیومدرنوبااستفادهازتکنولوژیهای
نوین،توسطیکیازمعمارانبرجستهایرانی)مهندسفرهاد
احمدی(طراحیشد.ســال87کلنگاینپروژهدرخیابان
شــریعتی)منطقه7(بهزمینخورد،اماباگذشت16سال
هنوزبهبهرهبردارینرسیدهاست.مدیرانشهریدردوره
ششــمقولدادندتاپروژههاینیمهتمامورهاشدهشهررا
تکمیلوافتتاحکنندودراختیارشــهروندانقراردهند.
مرکزآیینیصباهمدرلیستپروژههایرهاشدهقرارداشت
وحالاســیدمحمدناظمرضوی،مدیرعاملشرکتتوسعه
فضاهایفرهنگیشــهرتهرانعنوانکردهاست:»مسائل
حقوقیاینپروژهرفعشدهودرحالحاضرباتوجهبهاینکه
اینفضاسالهابیاستفادهبوده،ضرورتداردبخشهاییاز
آنبهصورتویژهدوبارهطراحیشود.بهطورکلیاگرتمام
بخشهاوسرمایهگذاربهتعهداتخودعملکنند،بهاحتمال
بسیارقویتاپایانســال1۴۰۳میتوانیمبخشفرهنگیو
تجاریراتوامانراهاندازیکنیموبهبهرهبرداریبرسانیم.«

عملیاتیشدنپروژهباقراردادجدید
پروژه مشارکتی باغ صبا سال 8۴ توسط شرکت توسعه فضاهای فرهنگی 
شــهرداری تهران از شــهرداری منطقه ۷ مجوز دریافت کرد و سال8۷ 
کلنگ زنی  شد. در آن سال برای تأمین منابع پروژه با سرمایه گذار بخش 
خصوصی قراردادی منعقد شد و ســال 88 تغییراتی در مساحت و زمان 
اجرای پروژه رخ داد که همین امر موجب ایجاد اختلاف بین سرمایه گذار 
بخش خصوصی و مدیریت شهری شد. در قرارداد اولیه مساحت 12هزار و 
900مترمربع ذکر شده بود، اما با توسعه این فضا به حدود 18هزار مترمربع  
و ایجاد تغییراتی در بخش فرهنگی و تجاری، سرمایه گذار بخش خصوصی 
عملیات ساخت را متوقف کرد. اکنون طبق تفاهمنامه سال گذشته )1۴01( 
بین شرکت توسعه فضاهای فرهنگی و سرمایه گذار قرار شده هزینه های 
قسمت زیرساخت و تجاری توسط سرمایه گذار و هزینه قسمت فرهنگی هم 

از طریق شهرداری و شرکت توسعه فضاهای فرهنگی تأمین شود.

پروژهایماندگاردرتهران
مرکز نمایش های آیینی صبا دارای سالن های تمرین پلاتوی تئاتر، تئاتر روحوضی، 
تئاتر روباز و... است که عمده این مجموعه به صورت زیرسطحی طراحی شده اند تا از 
سطح فوقانی به صورت فضای باز و تبدیل آن به باغ و فضای سبز استفاده شود. مدیران 
شهری معتقدند این پروژه به لحاظ معماری و ظرفیت های پیش بینی شده می تواند 
پس از تکمیل، افتتاح و بهره برداری به یکی از فضاهای باارزش و ماندگار تهران در 
حوزه فرهنگی- هنری و یکی از مراکز مهم هنرهای نمایشی در ایران تبدیل شود؛ 
چراکه تهران با وجود سالن های متعدد تاکنون فاقد یک مرکز حرفه ای نمایش های 
آیینی با استانداردهای لازم بوده و با بهره برداری از این مرکز، اجرای  پرده خوانی، 
شبیه خوانی و... به شکل جدی تری دنبال و زمینه ساز انتقال این هنر به نسل های 
آینده می شود. همچنین اجرایی شدن چنین پروژه ای موجب می شود تا مسئولان 
شرکت توسعه فضاهای فرهنگی شــهرداری تهران در کنار توجه به ساخت مراکز 
سینمایی نسبت به احداث مراکز نمایش های آیینی هم اهتمام ویژه ای داشته باشند.

بهرهگرفتنازمهندسیمعکوس
این پروژه بیش از۷0درصد پیشرفت دارد، 
اما به دلیل تحریم ها برخی از تجهیزات 
آن قابل اســتفاده نیســتند. براســاس 
آخرین اطلاعات، یکی از شــرکت های 
دانش بنیان دانشــگاه شــریف برخی از 
قطعات و تجهیزات را مهندسی معکوس 
کرده و نمونه هم تولید شده، اما نقدینگی 
برای ادامه کار کافی نیست که به همین 
دلیل هم پروژه مهندسی معکوس متوقف 
شده است؛ موضوعی که در دوره مدیریت 
شهری ششم با اولویت پیگیری و اتمام 

پروژه عملیاتی شده است.

ماجرایفعالیتدوچرخهاشتراکی
درتهران

در روزهای اخیــر در فضای مجازی خبری مبنــی بر فعالیت 
دوچرخه های برقی در سطح شهر منتشر شده که نکته عجیب 
این خبر، عدم اســتفاده بانوان از این دوچرخه های برقی است. 
درواقع اینطور عنوان شده که این دوچرخه ها به گونه ای طراحی 
شده که خانم ها نمی توانند از آن استفاده کنند. همین امر موجب 
شد نسبت به شهرداری تهران انتقاداتی روانه شود؛ درحالی که 
مدت هاست موضوع دوچرخه های اشتراکی توسط شهرداری 
پایتخت دنبال نمی شود و پس از جمع آوری دوچرخه های بیدود، 
مدیریت شهری با مجموعه جدیدی کار مشترکی در این زمینه 
نداشته است. در همین رابطه حسن رضایی، مدیر روابط عمومی 
و  امور بین الملل معاونت حمل و نقل و ترافیک شهرداری تهران 
می گوید: شهرداری تهران درحال حاضر هیچ قراردادی با هیچ 
شرکتی درخصوص استفاده از دوچرخه های اشتراکی یا موتور 
برقی اشتراکی منعقد نکرده است. براین اساس فعالیت هرگونه 
دوچرخه اشتراکی در سطح شهر بدون اخذ مجوز و طی ضوابط 

و مقررات شهرداری تهران خلاف مقررات و غیرقانونی است.
رضایی با اشاره به آنکه شهرداری تهران برنامه ای برای استفاده از 
دوچرخه های اشتراکی تهیه کرده که به زودی با رعایت ضوابط و 
مقررات اجرایی می شود، اضافه کرد: اطلاعات بیشتر در این باره 
متعاقبا اعلام می شود. شهروندان می توانند به زودی از این مد 
حمل ونقلی هم استفاده کنند. کامران اخباری، سرپرست معاونت 
توسعه حمل ونقل پاک و آموزش به خبرنگار همشهری گفت: در 
دوره مدیریت شهری جدید، رویکرد این بوده که فعلا خطوط 
جدید برای دوچرخه احداث نشود تا زمانی که بتوانیم تجهیزات 
فنی را توســعه دهیم؛ چراکه خطوط فعلــی کفایت می کند. 
برهمین اساس باید در ابتدا بتوانیم زیرساخت را ایجاد کنیم و بعد 
از آن خطوط توسعه یابد. همچنین برای توسعه زیرساخت ها باید 
ابتدا دوچرخه و بعد از آن دوچرخه برقی را تامین کنیم. به دنبال 
تهیه دوچرخه معمولی، دوچرخه برقی، اسکوتر برقی و موتور 

برقی هستیم و پروژه جدیدی هم در دست اجرا داریم. 


